
Protokół Nr XVI/2012 
z obrad XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 25 kwietnia 2012 r. 
 

Obrady XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący rady Gminy Przywidz. 
Przywitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy wraz z pracownikami Urzędu oraz przybyłych 
mieszkańców na sesję Rady. 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na sali znajduje się 14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Sesję rozpoczęto w Gminnym Ośrodku Kultury o godz. 15 -tej a zakończono o godz. 15.50. 
Przewodniczący Rady Gminy  przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) zawarcia  porozumienia komunalnego Gminy Przywidz z Gminą Miejską Starogard Gdański w 
sprawie przyjmowania odpadów z terenu Gminy Przywidz na składowisko odpadów w Starym 
Lesie. 
2) utworzenia związku gmin pod nazwą: Związek Gmin Wierzyca. 
3) udzielenia  Powiatowi Gdańskiemu pomocy finansowej na realizację zadania pod nazwą „Zakup 
modułu do prezentacji warstwy WMS”. 
4) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Przywidzu za 2011 
rok. 
5) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu za 2011 rok. 
6) zmiany budżetu Gminy Przywidz  na 2012 rok. 
7) zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia WPF Gminy Przywidz na lata 2012-2019 
8) skargi na Wójta Gminy. 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
8. Zakończenie obrad. 
Zapytał czy są uwagi do w/w porządku obrad. 
Wójt Gminy -  wnioskował o zdjęcie z porządku obrad punktu 5.1. tj. projektu uchwały w sprawie 
zawarcia  porozumienia komunalnego Gminy Przywidz z Gminą Miejską Starogard Gdański w 
sprawie przyjmowania odpadów z terenu Gminy Przywidz na składowisko odpadów w Starym 
Lesie, z uwagi na opinię Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie  w/w porządek obrad z wnioskiem Wójta 
Gminy . 
Głosowanie 
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli porządek obrad. 
 
ad.2b. Radni jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji rady Gminy Przywidz. 
 
ad.3. Wójt Gminy – przedstawił informację z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.) 
Pytania 
Radny Eustachy Kalinowski -   pytał o o remonty dróg i budynków przejętych od ANR. 
Wójt Gminy -   ANR nie ma już środków na remonty . W tym roku będziemy musieli wykonać 



remonty domów agencyjnych. Jeśli chodzi o  remonty dróg, składamy wnioski do Agencji. 
Fundusze na remonty Agencja miała już od 1998 roku. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
ad.4. Interpelacje radnych 
Nie zgłoszono. 
ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) utworzenia związku gmin pod nazwą: Związek Gmin Wierzyca. 
Pani  Grażyna Kłęk – sekretarz gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
Pan Feliks Mikulski -   odczytał w/w uchwałę i poddał projekt pod głosowanie. 
Kto jest „za”przyjęciem powyższej uchwały? 
Przy 14 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVI /96/2012)   
3) udzielenia  Powiatowi Gdańskiemu pomocy finansowej na realizację zadania pod nazwą „Zakup 
modułu do prezentacji warstwy WMS”. 
Pani Dorota Adamska  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
Pan Feliks Mikulski -   odczytał w/w uchwałę i poddał projekt pod głosowanie. 
Kto jest „za”przyjęciem powyższej uchwały? 
Przy 14 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVI /97/2012)   
4) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Przywidzu za 2011 
rok. 
P.Barbara Borowska – skarbnik gminy - przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu do w/w uchwały była 
pozytywna. 
Pan Feliks Mikulski -   odczytał w/w uchwałę i poddał projekt pod głosowanie. 
Kto jest „za”przyjęciem powyższej uchwały? 
Przy 14 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVI /98/2012)   
 
5) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu za 2011 rok. 
Pani Barbara Borowska – skarbnik gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu do w/w uchwały była 
pozytywna. 
Pan Feliks Mikulski -   odczytał w/w uchwałę i poddał projekt pod głosowanie. 
Kto jest „za”przyjęciem powyższej uchwały? 
Przy 13 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVI 
/99/2012)   
6) zmiany budżetu Gminy Przywidz  na 2012 rok. 
ani Barbara Borowska – skarbnik gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej  do w/w uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy  -   odczytał w/w uchwałę i poddał projekt pod głosowanie. 
Kto jest „za”przyjęciem powyższej uchwały? 



Przy 12 głosach „za”, 2 „wstrzymującym” radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVI 
/100/2012)   
7) zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia WPF Gminy Przywidz na lata 2012-2019 
Pani Barbara Borowska -  przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały. 
Radny Marcin Galikowski -  zapytał o brakujący załącznik do powyższej uchwały. 
Radni otrzymali załącznik i Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10-minutową przerwę w 
obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał, czy są pytania do powyższej uchwały. 
Pytań radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -   odczytał projekt uchwały i poddał ją pod głosowanie. 
Przy 14 głosach 'za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVI/101/2012) 
 
8) skargi na Wójta Gminy. 
P. Jarosław Labuda – wiceprzewodniczący komisji rewizyjnej odczytał uzasadnienie do powyższej 
uchwały. 
Komisja Rewizyjna nie głosowała nad projektem tej uchwały. Pozostawiła decyzję dla Rady 
Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy -  czy są pytania do tej uchwały? 
Pytań nie było. 
Pan Feliks Mikulski – odczytał projekt w/w uchwały i poddał ją pod głosowanie. 
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVI/102/2012). 
 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
Pan Mokwa – mieszkaniec Koziej Góry -  zapytał czy Rada Gminy może podjąć uchwałę 
nakazującą Wójtowi  zorganizowanie zebrania wiejskiego mieszkańców na ich wniosek, sołectwa 
Kozia Góra? Czy są takie możliwości? 
Przewodniczący Rady Gminy -  nakazać chyba nie może. Może być wniosek o zorganizowanie 
takiego spotkania. 
Pan Mokwa -  Wójt uchyla się od zorganizowania zebrania wiejskiego, mimo wystosowania przez 
mieszkańców 2 pism. Wójt w sposób wymijający odpowiada  i nie chce zorganizować spotkania, 
które jest ważne dla mieszkańców. Chodzi o pomysł odtwarzania drogi przez las do jeziora, co 
zaburzy spokój mieszkańców Szklanej Góry. Spowoduje zaburzenie ekologii nad jeziorem. My nie 
godzimy się na coś takiego. Uchwała sołectwa, którą podpisało kilka osób z Koziej Góry, to wcale 
nie znaczy, że reszta mieszkańców się z tym zgadza. Zebranie jest potrzebne po to, że te 16 osób, 
które podpisało się w proteście po raz drugi zwróciło się do Wójta o zorganizowanie zebrania. Są 
jeszcze inne sprawy, które chcemy poruszyć. Mieszkańcy chcą spotkania, nie tylko z Koziej Góry, 
ale także z Miłowa, Pomlewa. Nadmieniam, że w momencie, kiedy pojawiło się pismo w sklepie w 
Pomlewie dot. aby mieszkańcy podpisywali się pod protestem dot. remontu drogi do jeziora co 
spotęguje to ruch również  w Pomlewie, natychmiast były telefony z Gminy, że proszę listę 
schować. Dlaczego wracamy do starych czasów. ? 
Wójt Gminy -   pan reprezentuje Stowarzyszenie Strzelba Błotna. 
Pan Mokwa -   reprezentuje w tej chwili mieszkańców, którym na ich pismo Pan Wójt odpowiedział 
jak dzieciom, że uchwała zebrania wiejskiego jest świętą . A to nie jest prawdą, to Wójt decyduje, 
Wójt rozdaje środki z budżetu i niekiedy są środki z budżetu Państwa. 
Wójt Gminy -   w budżecie są nasze środki. Nie dysponujemy środkami rządowymi, tylko są 
dotacje. Nie ja rozdaje pieniądze, a tego jest Rada Gminy. Poza tym sołectwa mają swoje statuty. 
Na spotkania sołeckie jeżdżę, średnio 2 razy w miesiącu. Dlaczego zwoływać zebranie z udziałem 
mieszkańców Pomlewa, Miłowa? Zebranie sołeckie w Koziej Górze zadecydowała o podziale 
funduszu sołeckiego i ja również byłem tam obecny. Czy będzie realizowany fundusz sołecki, jest 
inną sprawą.  Nie będę stawał między jedną grupą mieszkańców a drugą. Jeśli chodzi o zarzut, że 



były telefony z Urzędu do sklepu, to Pan mija się z prawdą. Pismo, które zostało złożone w sklepie 
czytałem i było tak sformułowane, że niektórzy mieszkańcy podpisywali się, bo sądzili, że drogę 
należy zbudować.  Tam jest droga gminna i powinna być udrożniona. Ludzie mają działki przy 
drodze i będą się upominać, żeby urządzić drogę. To nie będzie droga dla tirów, tylko ma to służyć 
mieszkańcom. 
Pan Mokwa-  dalej podtrzymuje wniosek o zorganizowanie spotkania . 
Przewodniczący Rady Gminy – wniosek zostanie skierowany do Wójta. 
P. Stanisław Baran – sołtys sołectwa Kozia Góra -   po raz pierwszy słyszę, aby podzielić fundusz 
sołecki , trzeba zorganizować spotkanie z udziałem innych sołectw: Miłowo i Pomlewo. Sołectwo 
samo dzieli fundusz. Odbyło się zebranie w sołectwie Kozia Góra, na którym było 22 lub 23 osoby. 
Droga, o której mówimy jest drogą gminną i powinna być przejezdna. Droga jest skrótem do 
Przywidza. Grupa 39 osób z naszego sołectwa podpisało się za drogą, a 13 osób  z stowarzyszenia 
Strzelba Błotna  jest przeciwna i piszą pisma do Wójta. Należy jak najszybciej skończyć z tą sporną 
sprawą. Nadmienił, że przy jeziorze sprzedano 22 działki i ci ludzie za kilka lat przyjdą do Gminy i 
będą chcieli mieć drogę. 
 Innych pytań nie zgłoszono. 
 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Nie zgłoszono. 
 
10. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy – zakończył obrady XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz. 
 
Protokołowała: G. Pożoga 


